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Fraværende: Vega, Mathilde og Lars B. 

SAGER TIL EFTERRETNING: 

70. Orientering.  

▪ Formanden 

Trafik på Badevænget. 

Punkt fra bestyrelsesmedlem.  

     

▪ Skolelederen 

9. klassernes sidste skoledag 

Kulturmessedag 

Elevtrivselsmåling 

 

Rød Fløj 

▪ Idrætsdag  

▪   

 

Gul Fløj 

▪   

  

Grøn Fløj 

▪    

 

Centerklasserne 

▪  

 

SFO 

▪   

 

Medarbejderrepræsentanterne 

▪  

Elevrådet 

▪  

 

 

 

Skoleledelsens forslag til beslutning: 

 – til efterretning  

 

(J.nr.) – PE 

 

Bilag: 2023-06-08 Sagsliste  

 

Beslutning: Anne beretter om møde med Vejle Spildevand. Tung transport er flyttet til Ulve-

havevej. En enkelt forældrehenvendelse. Særlig proces, men endte godt set i forhold til trafik-

sikkerhed for børnene på skolen. De bruger pladsen til mandskabsvogne samt parkering af 

privatbiler.  

Henvendelse fra privatborger vedr. høring på lokalplan. PE kontakter vedkommende.  



MØLHOLM SKOLE Mødedato: 8. juni 2023  Side 70 

Skolebestyrelsen 

 

Z:\¤Uddannelse & Læring\¤Mølholm Skole\mo_skole\Word\Skolebestyrelsen\2022-23\2023-

06-08\2023-06-08 dagsorden og referat.docx 

 

PE/AØ informerer om sidste skoledag. God dag for alle, som eleverne selv havde været med 

til at tilrettelægge. Kulturmessedagen var en rigtig god dag for børn og voksne. Det formodes 

at der var over 1000 besøgende, og børnene var rigtig gode værter for deres udstillinger mv. 

Pres på køb af mad/smagsprøver. Et fokus punkt til næste år.  

Elevtrivselsmålingen er afsluttet og skolen går nu i gang med at dykke ned i styrkerne og det 

som på sigt kan forbedres. Igen i år ligger Mølholm Skole rigtig flot. Vi er en stor skole, hvor 

alle afdelinger er repræsenteret. Generelt er Vejle kommune faldet i trivselsmålingen – sam-

men tendens, som på landsplan. Mølholm Skole er også faldet lidt men ligger væsentlig over 

gennemsnittet i Vejle og på landsplan.   

Rød fløj: Idrætsdag var igen en succes. Glade børn og godt koordineret af rød fløj. Er ved at 

flytte rundt på lokalerne, så vi er klar til de 3 kommende 0. årgang. Ny tilgang til ordblinde-

test, som et led i de politiske indsatser evalueringssystem (meddelelsesbog mv.).   

Lejrskole for 4. går godt. Grøn fløj har fokus på eksamen og afslutningen af skoleåret.  

Centerklasserne havde en rigtig god sidste skoledag, hvor elever gik udklædte rundt og delte 

karameller ud. En del skolefester i de enkelte huse. Elevfordeling er ved at være på plads og 

meldes ud i løbet af næste uge.  

SFO: 3. klasserne holder SFO fest.  

Medarbejdere: Slutter skoleåret af og planlægger nyt skoleår. 

Medlems informerer om Tech og mobil/skærme mv. for børnenes udvikling. Ikke moralise-

rende men mere forklarende. Informationen kunne være til forældreråd eller i andre større 

sammenhænge. Skolen/personalet kender til forfatteren. Det handler ikke kun om regler men 

mere kulturen på skolen. Kunne også være interessant til fx internat. Se evt. link: 

https://www.borgerforslag.dk/se-og-stoet-forslag/... 

 

   

SAGER TIL DRØFTELSE: 

71. Kort status på skoleårets planlægning  

Skoleårets planlægning er i fuld gang og der arbejdes på højtryk i alle afdelinger. Skemaet for det 

kommende år er lagt og deles ud til eleverne i løbet af næste uge. Vi følger de vejledende timetal for 

fagene, dog med den nuance at skolen prioriterer 1 lektion mere i valgfagene idet det er et eksa-

mensfag. Der er i år en vejledning om, at skolerne har 3 lektioner idræt i 7-9. årgang. Her ligger vi 

med 2 lektioner og indtænker emneuge, motionsdag mv. 3 lektioner idræt er vanskelig at gennem-

føre og desuden vil vi have udfordringer med ledige positioner i hallen. I det kommende år, bør be-

styrelsen drøfte hvorledes vi forholder os til det fremadrettet.  

 

Visiteringerne for det kommende skoleår er ved at være på plads. Vi får en lille nedgang på 2-3 ele-

ver i det kommende år. Det er helt efter planen. Vi oplever et større antal børn fra tidlig skolestart, 

som visiteres. Det er lidt anderledes end de tidligere år, hvor det ofte har været børn på mellemtrin-

net. Set fra et skoleperspektiv er vi glade for at få børnene så tidlig, som muligt når de er vurderet til 

at have behovet for et særligt tilrettelagt skoletilbud. Det øger mulighederne for at styrke børnene 

tidligt og dermed øge mulighederne for at indgå i større fællesskaber på sigt. Skolen anslår at vi lan-

der på 98 elever til det kommende år.    

 

Der er lavet en aftale med FDF i forhold til lån af lokalerne i det kommende skoleår. Skolen forven-

ter en udgift på ca. 50.000kr samt udgifter til rengøring og snerydning. Skolen råder over lokalerne i 

39 uger. 1 uge har FDF ønsket til en årlig aktivitetsuge.   

 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.borgerforslag.dk%2Fse-og-stoet-forslag%2F%3FId%3DFT-14408%26fbclid%3DIwAR1DHKzf_kCeYrMpdwrQn0poWPlRhCqy1vaK--Yfk2fMVojPIC6iBEn_Zzs&h=AT1EysdQpaEm3KyThM2BHOnmnnDUmmM_PDnOMsu7J7nvZDsAQFEYMpwq9ZjCMRtLfvQsYM6JYbcgZiYsx7cVMrfafzK_nveuhTxc6wCGvlrG2Y9xFCS8lf8R1kNVgHHFupVehw2BwA&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT0RQG7FzRSbr1E8rfZ1w5OVaRn1ywN4pwS96fqU2rWwJiSwoi8biQUgAa8IFZIr5J-o1z5MPXijRMiFnNZUG3a3waChPhdhRlDxto_EQpgoV7n220-bU_H29aRi8kWh4SeJk1XUa_aw4jNtbJYqPscd9KnzJJGPZkhMq-sC5Eizr2dm4pMt0eKR9ZH7deXTBwnGh-0LXrx433sn8Unr0Axh


MØLHOLM SKOLE Mødedato: 8. juni 2023  Side 71 

Skolebestyrelsen 

 

Z:\¤Uddannelse & Læring\¤Mølholm Skole\mo_skole\Word\Skolebestyrelsen\2022-23\2023-

06-08\2023-06-08 dagsorden og referat.docx 

 

Datoerne for de kommende forældremøder er ved at komme ind til kontoret. Når de alle er fastlagte, 

sendes de ud til bestyrelsen så man kan koble sig på de enkelte datoer. Foreløbig er vedhæftet.  

 

I det kommende skoleår fortsætter skolen med pædagogiske indsatser omkring emnet ”Relationer” 

alle ansatte er i samarbejde med UCL optaget af emner som Co-Teaching samt Low Arousal. Der 

arbejdes med emner på afdelingsniveau og ofte med afsæt i videoer/temaer/refleksionsspørgsmål.   

 

 

Ledelsen gennemgår sidste status på skoleårets planlægning. Bestyrelsen drøfter forslag til datoer 

for det kommende skoleår.   

 

 (J.nr.) – PE 

 

Bilag: Skolebestyrelsesmedlemmer til forældremøder 

 

Beslutning: PE/AØ gennemgår punktet. Skolen er godt med i planlægningen, og der arbejdes 

intensivt i alle afdelinger. Forældremøderne er gennemgået og den reviderede udgave er sendt 

til bestyrelsen.   

  

72. Datoer for næste års møder   

Hermed forslag til næste års møder.  

 

(J.nr.) – PE 

 

Skoleledelsen forslår at bestyrelsen følgende mødedatoer i bestyrelsen.  

 

Bilag: 2023-06-08 Forslag til næste års datoer 

 

Beslutning: Godkendt.   

73. Kunstig intelligens og brugen af chatbots som fx ChatGPT  

Som bekendt begynder kunstig intelligens at brede sig på forskellige uddannelsesinstitutioner. Det 

har primært rørt sig på universitetsniveau og de videregående uddannelser. Ledelsen har været i dia-

log med gymnasier i Vejle for at høre hvorledes de har behandlet dette. Det er forskelligt men indtil 

videre har de henvendt sig til ministeriet idet det også kalder på nogle overordnede principielle ret-

ningslinjer for skoler og uddannelsesinstitutionerne i Danmark.  

Ledelsen har ligeledes forhørt sig i forvaltningen og afventer tilbagemelding.  

 

Det er klart at brugen af kunstig intelligens kalder på mange nye overvejelser. Forestil jer blot at der 

spørges rundt i klassen omkring ”Opdagelsesperiodens største begivenheder” og eleven spørger 

ChatGPT, så vil selvsamme elev på få sekunder kunne remse dette op uden at have læst evt. dertil-

hørende artikler eller litt. Tiden til dialog og samtale bruges dermed på tilgange der bygger på er-

hvervet viden fra kunstig intelligens. Hvad med de elever der har læst artiklerne selv. På den måde 

kan det drøftes ud forældre syn, hvorledes vi som bestyrelses forholder os til dette på Mølholm 

Skole. Punktet har ikke været aktuel på Mølholm Skole, men det er indlysende at det også på sigt 

skal drøftes i MED-Udvalget og i de enkelte afdelinger (især gul, grøn, hus hvid og blå).  
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Herunder samlet en række links fra medierne. Disse giver et hurtigt overblik over samtaler om-

kring AI i forskellige dele af undervisningsverdenen.   

Fra CIU: 

https://videnscenterportalen.dk/ciu/2023/02/01/chat-gpt-ekstra-moede/ 

Fra DR: 

https://www.dr.dk/nyheder/viden/teknologi/gymnasieelever-oensker-regler-brugen-af-banebry-

dende-chatbot-man-kan-bruge 

Fra gymnasieskolen: 

https://gymnasieskolen.dk/articles/hver-sjette-gymnasieelev-benytter-chatbot-til-snyd/ 

 

Fra folkeskolen: 

https://www.folkeskolen.dk/folkeskolen-nr-02-2023-it-leder/folkeskolens-leder-en-kunstig-in-

telligens-fik-12-i-engelsk-stil-er-skolen-klar/4697957 

 

Ledelsen ønsker bestyrelsen indledningsvis drøfter området og holdningerne til brugen af Chat-

GPT.  

 

 (J.nr.) – PE 

 

Bilag: Janne har sendt eksempel fra Aarhus universitet.  

Aarhus Universitet (selvom det er universitetsniveau kan der måske hentes inspiration herfra):  

Chatbots (au.dk) 

 

Beslutning: Super interessant oplæg fra Janne. Ledelsen arbejder videre med området. Der er 

retningslinjer på vej fra UVM. PE forhører sig i forhold til forvaltninger. Janne formidler 

kontakten til PE.   

 

74. Formandens årsberetning  

Anne har udarbejdet årsberetningen på baggrund af sidste mødes feedback på temaer/emner.  

Det er et ret tidskrævende arbejde, men som også har stor betydning for forældre og skolen generelt.  

 

Ledelsen at bestyrelsen ser videoen inden udsendelse.   

 

 (J.nr.) – PE 

 

Bilag:  Anne medbringer videoindslag samt endelig skriftlige beretning.  

 

 

Beslutning: Super god årsberetning igen. Den skriftlige redigeres med en enkelt sætning. Den 

digitale er mere end absolut godkendt       Et opmærksomhedspunkt til næste år er, at der lige-

ledes starter nye børn både på almendelen og i Centerkl. Stor tak til Anne for det store og 

gode arbejde hun har lagt i udarbejdelsen af den skriftlige og digitale beretning.     

https://videnscenterportalen.dk/ciu/2023/02/01/chat-gpt-ekstra-moede/
https://www.dr.dk/nyheder/viden/teknologi/gymnasieelever-oensker-regler-brugen-af-banebrydende-chatbot-man-kan-bruge
https://www.dr.dk/nyheder/viden/teknologi/gymnasieelever-oensker-regler-brugen-af-banebrydende-chatbot-man-kan-bruge
https://gymnasieskolen.dk/articles/hver-sjette-gymnasieelev-benytter-chatbot-til-snyd/
https://www.folkeskolen.dk/folkeskolen-nr-02-2023-it-leder/folkeskolens-leder-en-kunstig-intelligens-fik-12-i-engelsk-stil-er-skolen-klar/4697957
https://www.folkeskolen.dk/folkeskolen-nr-02-2023-it-leder/folkeskolens-leder-en-kunstig-intelligens-fik-12-i-engelsk-stil-er-skolen-klar/4697957
https://educate.au.dk/it-i-undervisningen/chatbots
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75. Medlem af foreningen ”Skole og forældre”  

Formanden har modtaget en henvendelse fra foreningen ”Skole og forældre”. Der ønskes en drøf-

telse af behovet og evt. medlemskab på sigt.  

 

(J.nr.) – PE 

 

Skoleledelsen forslår at bestyrelsen drøfter medlemskab i foreningen.    

 

Bilag:  

 

Beslutning: Udskydes til næste møde.  

SAGER TIL BESLUTNING: 

76. Medlemskab af ”Skole og forældre”  

Se ovenstående punkt 75.  

 

(J.nr.) – PE 

 

  

Bilag:  

 

Beslutning: Udskydes til næste møde.  
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Flyer:  

Formandens beretning.  

 

 
 

 

________________________________                   ____________________________________ 

Anne Meldgaard Frandsen   Rasmus Bjerre 

 

 

________________________________                    _____________________________________              

Fouzi Abedelrazik   Janne K. Madsen 

 

 

________________________________                     _____________________________________ 

Lars Buksti    Torben Bank 

 

 

________________________________                     _____________________________________ 

Lotte Nygaard Holbech    Rikke Knudsen  

 

 

_________________________________                    _____________________________________ 

Lotte Blichfeldt   Mathilde Hauge Kamper 

 

 

_____________________________________     

Vega Maria Svane Jakobsen 

 

 

Mødet afsluttet kl.  

Næste møde 29. august 2023 kl. 17-19.  


